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Už je zase jaro
Zima nás opustila skoro dřív, než opravdu 
začala, což asi nepotěšilo milovníky zimních 
sportů a zemědělce, ale ostatním, kteří mají 
raději teplejší klima, to mohlo udělat radost. 
Vrásky na čele měli nějaký čas naši tělocvi-
káři, kteří každoročně perfektně připravili 
lyžařský výcvik. Bohužel, klimatické změny 
nás dohánějí rychleji, než si sami přejeme, a je 
možné, že si v našich zeměpisných šířkách už 
v budoucnu moc nezalyžujeme. 
Současná generace by klimatické dopady teoreticky mohla trochu ovliv-
nit. Nejen v několika málo zemích v Evropě a určitě ne přilepováním k as-
faltu na rušné komunikaci nebo ničením uměleckých děl v muzeu. Gene-
race nás starších a našich rodičů si to měla asi uvědomit o něco dříve, ale 
nebyl internet a ani tehdejší noviny se touto problematikou nezabývaly, 
takže jsme byli tak trochu odsouzeni k nevědomosti. Dnes už to budeme 
zachraňovat velmi složitě, zvláště když největší znečišťovatelé naší plane-
ty jsou většinou mimo Evropu. Přesto hledejme cesty, jak svým konáním 
situaci alespoň nezhoršovat, když už globálně mnoho nezmůžeme.
Zvláštním zaklínadlem v této situaci je slovíčko elektromobilita a alter-
nativní zdroje. Je hezké, že elektromobily nevypouští žádné exhalace, ale 
teprve nedávno se k dopadům na životní prostředí začal započítávat celý 
„životní“ koloběh elektromobilů. Rozumějme od přípravy výroby až po li-
kvidaci automobilu po ukončení jeho provozuschopnosti. Závěry budou 
možná pro někoho velmi překvapivé, když zjistí, kolik tun vzácných zemin 
se musí vytěžit, převážně v asijských zemích, ne zrovna ekologicky zpra-
covat, aby z toho vznikla baterie do elektromobilu, ale taky do elektrokola 
či dalších mobilních spotřebičů. Energii pro nabíjení vyrábí zatím většinou 
neekologické elektrárny spalováním fosilních paliv. Posílení elektrických 
sítí a nabíjecích stanic znamená další miliony tun měděné rudy, která se 
musí „předělat“ na ty „dráty“ které tu elektriku přivedou k nabíječce. Přitom 
sama výroba mědi je hodně energeticky náročná. No a když se dopracu-
jeme k závěrečné likvidaci použitých (vyčerpaných) baterií, tak to taky 
není žádná ekologická hitparáda. Navíc probíhá většinou v takzvaných ze-
mích třetího světa za podmínek, které se ekologickou likvidací rozhodně 
nazvat nemohou. Když to shrneme, tak dopad elektromobility na životní 
prostředí je překvapivě o dost horší, než je tomu u těch zatracovaných 
čmoudících aut, která ale musí dnes splňovat (alespoň v Evropě) velmi 
přísné normy. Prosím nechápejte mě jako nějakého radikálního odpůrce 
elektromobilů, naopak. V elektromobilitě vidím velký potenciál, ale ne  
v tom provedení, jaké se nám teď nabízí. Budoucnost může být ve vodíku, 
ale to je na delší povídání, než mi dovoluje rozsah tohoto článku. Tak snad 
někdy jindy, případně Vám pomůže nepřeberný internet.
Ale abych přešel k něčemu pozitivnímu, spojenému s jarem. Víte, že  
20. březen, který byl letos prvním jarním dnem, je také mezinárodní den 
štěstí? Taky by mi to uniklo, kdybych cestou do práce neposlouchal rádio. 
Tak jsem se také dozvěděl, že z hodnocených 140 zemí světa jsme na  
18. místě pomyslného žebříčku nejšťastnějších zemí světa (dle OSN). Vede 
Finsko a další severské státy, no a například Slovensko je až na 45. místě, 
a dokonce USA vypadly z první dvacítky.
Važme si života, který máme k dispozici, a zamysleme se nad tím, že až na 
nějaké občasné „slabší chvilky“ vlastně žijeme v porovnání s většinou stá-
tů světa velmi spokojený a nadstandardní život. Je jen na našem zvážení, 
jak šťastný život chceme prožívat. A tady bych si dovolil malou inspiraci  
z jednoho média, jak jít naproti štěstí:
1. PŘEVEZMĚTE ZODPOVĚDNOST ZA SVŮJ ŽIVOT – je jen Vaše 

volba, jak se cítíte, nehledejte příčiny kolem sebe, rozhodněte se každé 
ráno, že tento den bude šťastný a nic Vám ho nemůže pokazit

2. BUĎTE SVOBODNÍ – každý den věnujte aspoň dvě hodiny pouze 
sami sobě, to Vám pomůže cítit se dobře, klidně, vyrovnaně, nezatěžuj-
te se problémy, které nemůžete ovlivnit ani vyřešit

3. UVĚDOMTE SI SVÉ OBAVY A POSTAVTE SE JIM – nikdo nemůže 
čelit svým strachům, dokud se na ně nepodívá, nezpracované strachy 
na nás dál číhají v hlubinách naší duše a čekají na chvíli, kdy zaútočí 
a semelou nás, před problémy nemá smysl utíkat nebo je odkládat, 
naopak překonání nás neuvěřitelně posílí a pomůže při řešení dalších 
obtíží

4. VĚŘTE, ŽE I VY SI ZASLOUŽÍTE BÝT ŠŤASTNÍ – važte si sami 
sebe, nahlížejte na svět pozitivně, ale ne „přes růžové brýle“, na každé 

prožité chvíli, i když to tak na první pohled nemusí vypadat, můžete na-
jít něco pozitivního či prospěšného, svoji pozornost věnujte pozitivním 
lidem a těm ostatním se zkuste raději vyhýbat, jejich negativní přístup 
je jejich volba, kterou nemáte šanci změnit, proto se jejich náladou ne-
nechte „nakazit“.

Přeji Vám všem krásné jarní a následně letní dny, které Vám nic a nikdo 
nepokazí. 

Zdraví Vás všechny Váš ředitel.

Jak zvyšovat svoji psychickou odolnost
V poslední době se setkávám v praxi s mnoha žáky/žákyněmi, kteří mají 
sníženou odolnost vůči zátěži. Jednou ze zátěží v jejich životě je i vzdělá-
vání se, nároky pedagogů střední školy, na kterou nastoupili po ukonče-
ní základního vzdělávání. Jak vlastně mohou žáci/žákyně zvyšovat svoji 
odolnost, aby nároky studia zvládli a dosáhli očekávaného cíle, tj. výučního 
listu či maturity? Jaké schopnosti, vlastnosti a dovednosti můžete rozvíjet?
∙MÍT CÍL — zvolit si smysluplný a realistický cíl, k němuž směřujete.  

S volbou mohou pomoci rodiče, učitelé a jiní blízcí dospělí.
∙VYTRVALOST — investovat energii a vytrvat i přes počáteční ne- 

úspěchy. Sílu vůle lze trénovat, může pomoci blízká osoba, která ve vás  
a vaše schopnosti věří, pomáhá i odměna.

∙UPŘÍMNOST — je důležité nebát se vidět sebe sama ve skutečném 
světle, poslouchat své tělo, nebránit se třeba spánku, když jste ospalí. 
Také vidět smysl ve svých pocitech, kdy máte např. strach a poznat, 
jaká je jeho příčina, porozumět mu. Někdy pocit strachu může i pomoci.

∙UMĚNÍ PROHRÁVAT — schopnost zvládnout neúspěch, nehroutit se, 
ale snažit se poučit.

∙SAMOSTATNOST I SPOLUPRÁCE — radost ze společné činnosti  
i z toho, že něco zvládnete sami. Obojí je důležité.

∙ŘÍCI SI O POMOC — nestydět se si o pomoc říci, nebát se přiznat si, 
že potřebujete pomoci. Je snazší požádat o pomoc někoho pro vás 
důvěryhodného.

∙ZDRAVÉ SEBEVĚDOMÍ — zdravé sebevědomí je o respektu, tj. re-
spektovat a být respektován, umět vyjadřovat své pocity a přání, stát 
si za nimi, dokázat odmítnout přehnané požadavky okolí.

Psychicky odolným lidem se žije lépe. Je skvělé, že na zvyšování psychické 
odolnosti můžete pracovat v průběhu celého života a díky tomu se celý 
život posouvat tam, kde a kým chcete být. Hodně štěstí a sil na této cestě!

Mgr. Petra Lišková, školní psycholožka

Co obnáší práce sociálního pedagoga v naší škole?
Sociální pedagog v rámci školy nabízí svoji pomoc žákům, jejich rodičům 
a samozřejmě i samotným pedagogům. Jak mohou práci sociálního peda-
goga využít žáci?
Práci jsem si pomyslně rozdělila do tří oblastí: péče o pedagogy, péče  
o žáky, kontakt a spolupráce s rodiči/veřejností.
Žákům jsem již v minulém školním roce nabídla společně v rámci setkání 
zamyšlení nad tématy Jak zvládat stres, Jak komunikovat s lidmi, Jak zlep-
šit paměť a pozornost, Jak se lépe poznat a porozumět si. V nabídce chci 
dále pokračovat.
Svoje aktivity chci zaměřovat i směrem k pedagogům a rodičům. 
Pro pedagogy chci realizovat vzdělávací a jiné akce v rámci školy. Budu 
navazovat na přednášky a semináře, kterých jsem se účastnila.
Zároveň a především chci rodičům nabídnout individuální poradenství – 
pomoc při výchově i vzdělávání, zejména komunikaci s žákem, pedagogem 
či jinými organizacemi a poskytnutí základního sociálního poradenství.

Mgr. et Bc. Renata Kuldová, sociální pedagog

Jako výchovná poradkyně se starám o Doporučení školských poradenských 
zařízení, vydané pro žáky s cílem vyrovnat jejich podmínky ke vzdělávání. 
Žáci mohou být ovlivněni mírnými nebo závažnými obtížemi ve vzdělávání. 
Mohou mít zdravotní obtíže nebo jiné problémy. Takovéto doporučení může 
mít i nadaný žák, aby se dále rozvíjel ve své oblasti. Já s těmito dokumenty 
seznamuji ostatní pedagogy, nebo je společně vytváříme. 

ÚVODNÍ SLOVO ŘEDITELE ŠKOLY

PSYCHICKÁ ODOLNOST

SOCIÁLNÍ PEDAGOG

PODPŮRNÁ OPATŘENÍ

JAK VZNIKLA ÚVODNÍ STRANA ČASOPISU

Co je WPAP?
Po stylu Andy Warhol přichází až z daleké Indonésie styl WPAP (Wedha‘s Pop Art Portrét). Název je odvozen od tvůrce, respektive za-
kladatele tohoto umění, kterým je Wedha Abdul Rashid.
Kdo je Wedha Abdul Rashid? 
Wedha Abdul Rashid od 70. let 20. století pracoval jako ilustrátor a vytvářel portréty známých osobností z oblasti politiky, hudby i umění. 
Počátkem 90. let přišel Wedha s ilustracemi tváří, které byly tvořeny jednotlivými liniemi a silnými barvami. Při své práci se zejména nechal 
inspirovat kubistickým stylem. Později začal při kreslení používat geometrické rozměry, což tento typ WPAP umění spolu i s mozaikou 
barev zdobí dodnes a získal velkou popularitu. Později přešel do digitálního světa. Vektor se stal přirozenou volbou pro takový barevný, 
geometrický styl.

POSTUP
 y Předlohou pro kresbu je fotografie Thomase Shelbyho – hlavního hrdiny  

britského dobového kriminálního dramatu Gangy z Birminghamu.
 y Základem je výběr fotografie, která má rovnoměrné osvětlení a nezasahuje 

do extrémů, ať už ve světle, nebo ve stínu.
 y Začínáme výběrem oblasti s určitou hranicí mezi tmavými a světlými  

oblastmi. Vytváříme různé tvary.
 y Každý nový tvar uspořádáme dozadu.
 y V méně detailních oblastech, jako jsou tváře a krk, můžeme použít větší tvary.

Tip: Pokud začínáte, bude snazší, když pro vybarvování od začátku použijete 
odstíny šedé.

Paleta použitých barev

Výsledný obraz vytvořila 
Adriana Krejcarová, 3. TG

Další návrhy studentů
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Podpůrných opatření máme 5 stupňů a upravuje je školský zákon.
•  I. stupeň podpůrných opatření vždy navrhuje a poskytuje škola.
• II. -V. stupeň navrhuje a metodicky provází v jeho naplňování školské 

poradenské zařízení.
V naší škole máme okolo 50 žáků, kteří mají nějaká podpůrná opatření. 
Převažuje 2. stupeň.

Ing. Petra Lantová, výchovná poradkyně

V lednu a únoru letošního roku se ve škole ve Velkém Poříčí uskutečni-
ly přednášky policejního preventisty por. Mgr. Miroslava Mervarta. Žáci 
prvních ročníků se dozvěděli o návykových látkách v dnešní společnosti  
a žáci třetích ročníků o trestní odpovědnosti. Získali rovněž informace, 
jaké jsou podmínky pro přijetí k policii a jaká pracovní odvětví Policie ČR 
nabízí svým uchazečům. Přednášky doprovázely aktivní diskuze a zájem 
některých žáků o povolání u Policie ČR. 

Mgr. Zuzana Kovářová, školní metodik prevence

Žákyně 3. ročníku oboru Kadeřník zaznamenaly mimořádný úspěch na 
mezinárodní soutěži Kalibr Cup v Lanškrouně, Eliška Gavelková, dokonce 
celou soutěž vyhrála! A že konkurence byla opravdu velká!
Ale nechme už mluvit samotnou vítězku: „Na soutěž jsem se připravovala 
asi čtyři měsíce. Ze spousty nápadů jsem si vyzkoušela asi pět návrhů na 
různé účesy na zadané téma Steampunková jízda, ale ani jeden nám ne-
přišel dostatečný na to, abychom s ním mohly vyjet na soutěž. Jeden den 
jsme s paní mistrovou narazily na účes, který by mohl být ten pravý. Zkou-
šela jsem si ho dvakrát i třikrát týdně. Bylo to pro nás všechny náročné  
a vyčerpávající, ale pořád tomu něco chybělo. Měsíc před soutěží jsme jen 
trénovaly a trénovaly, bylo to opravdu psychicky i fyzicky obtížné. Hodně 
nás také tlačil čas. Někdy jsme měly i chvíle, kdy jsme to všechno chtěly 
hodit za hlavu. Ale měly jsme od všech podporu a to nás povzbuzovalo. 

Pak nadešel ten den, kdy už jsme všichni sedli do auta a jeli do Lanškrou-
na. Čím víc jsme se přibližovali, tím víc jsme my soutěžící byly vystresova-
né. Když jsme přijeli na místo, připravily jsme si modelky, oblékly je do šatů 
a nalíčily. Potom už jsme čekaly, až budeme moci nastoupit k zrcadlům, 
připravit si všechny potřebné věci a začít česat. Jakmile jsme se daly do 
práce, nervozita a stres postupně opadávaly, a čím více plynul čas, tím 
více se ve mně probouzel adrenalin. Čas vypršel a já i paní mistrová jsme 
byly s mým účesem velmi spokojené. Teď už jsme jen čekaly na vyhlášení 
výsledků. Zdálo se nám, že je nekonečné. Přesto, že jsem si věřila, ani na 
moment jsem neočekávala, že bych tuto soutěž mohla vyhrát. Když jsem 

své jméno nezaslechla při vyhlašování 2. a 3. místa, tak už jsem si  přiznala 
porážku. Při vyhlášení prvního místa jsem uslyšela své jméno a nemohla 
jsem tomu uvěřit! Bylo to velmi emocionální! A také to byl krásný pocit, 
vidět paní mistrovou i spolužačky pyšné,“ dodala šťastná Eliška. 
A my všichni ze srdce gratulujeme!

Eliška Gavelková, 3. K

Krajské kolo ekonomické olympiády
Dne 20. března se uskutečnilo v Hradci Králové krajské kolo ekonomické 
olympiády. Naši školu reprezentoval žák dvouleté nástavby oboru Podni-
kání Jaroslav Vít.  Písemný test se skládal z otevřených i uzavřených otá-
zek. Obsah testu a testovaných oblastí byl nejen z ekonomie, ale i financí.
Školních kol se zúčastnilo přes 27 tisíc žáků a do krajských kol postupo-
valo pouhých pět procent nejlepších. Úspěšnost žáků ze středních prů-
myslových škol je jenom necelých 14 %, a proto bylo skvělé, že se náš žák 
probojoval tak daleko. Do finále postoupí jen 50 žáků, z každého kraje 
dva nejlepší a zbytek se seřadí podle počtu dosažených bodů. Děkujeme  
Jardovi za účast v tak velké konkurenci a budeme se těšit na výsledky, 
které budou vyhlášeny do 26. dubna.

Ing. Lucie Maršálková

Letošní ročník výtvarné soutěže Naše galerie, pořádaný tradičně Ga-
lerií výtvarného umění v Náchodě, byl pro naše žáky oboru Grafic-
ký design velmi úspěšný. V rámci předmětu Alternativní tvorba jsme 
pracovali na zadání Hra a čas a pojali tvorbu čistě geometricky. Tech-
nika byla volná. Zadáním bylo použít geometrické tvary kruh, obdél-
ník, trojúhelník a vytvořit z nich kompozici. Hra v omezeném čase  
s tvary, geometrií, linií, plochou, barvou, řádem i náhodou. Žáci nacháze-
li překvapivá řešení, zdánlivě jednoduchá, ale plná významů. Z výsledků 
soutěže jsme měli velkou radost. Na 2. místě se umístili maturanti Tomáš 
Kameník a Anna Marie Bílková, na 3. místě Beny Valčiš a Agáta Dunová. 
Všechny zaslané studentské práce byly součástí výstavy. 

Žákyně 3. ročníku oboru Grafický design Natálie Vítková se s velkým 
úspěchem zúčastnila komiksové soutěže charitativní organizace Adra  
s tématem Cíle udržitelného rozvoje OSN. Z 631 prací se umístila na 
krásném 3. místě. Ocenění převzala v Praze, kromě věcných cen se jako 
vítězka zúčastnila zajímavého výtvarného workshopu pod vedením ilust-
rátorky knih Hanny Kovtun. 

Bc. Janetta Klemensová, Alternativní tvorba

Dne 9. března se uskutečnila v Obecním domě ve Velkém Poříčí veliko-
noční prodejní výstava oboru Aranžér. Bylo zde možné zakoupit velikonoč- 
ní věnce, dekorace, sádrové figurky, kraslice a mnoho dalšího. Pokud máte 
také zájem něco zakoupit domů či jako dárek pro své blízké, neváhejte se 
zastavit u našich aranžérek. Jako žáci naší školy máte možnost zakoupit 
dekorační předměty za zvýhodněné ceny. 

Bc. Gabriela Kašparová, mistrová OV

Návštěva centra současného umění DOX v Praze
V lednu tohoto roku žáci oboru Gra-
fický design navštívili centrum součas-
ného umění DOX v Praze, konkrétně 
výstavu s názvem Za slovy. Na začát-
ku výstavy se zapojili do pracovního 
workshopu podle konceptu tzv. story-
telling N4 a zkoušeli si zapsat a ilust-
rovat navzájem vyprávěný autentický 
příběh, o kterém by se dala napsat kni-
ha. Tento text si následně empaticky 
zreprodukovali ve dvojicích, přičemž 
autor příběhu potvrzoval jeho pravdi-
vost, případně jej dovysvětlil ostatním 
posluchačům. V rámci workshopu nás 
samozřejmě čekalo i zhlédnutí výstavy Za slovy, jejíž hlavním tématem 
byla literatura propojená s výtvarným uměním. Celý den jsme prožili velmi 
příjemně, pobývali v zajímavých prostorech, podívali se do rozmanitých 
koutů výstavních zákoutí a někteří i do útrob vzducholodi Gulliver. Návště-
va centra DOX byla pro studenty velmi inspirativní.

Výstava Prostor pro tvorbu v Zeleném domečku
Od 11. dubna do 19. května se ve výstavním 
prostoru Zelený domeček v Polici nad Metují  
koná výstava s názvem Prostor pro tvorbu, 
která přináší návštěvníkům možnost nahléd-
nout do široké škály tvorby zahrnující jak 
prostorovou, tak alternativní tvůrčí práci a ná- 
vrhářské projekty žáků naší školy. Expozice 
nabízí pohled na jejich tvorbu, a to včetně 
kombinace digitálních návrhů a tvůrčí ruční 
práce. Můžete zde obdivovat výtvory součas-
ných žáků, ale také vybrané maturitní výstupy 
a díla úspěšných absolventů, kteří nyní studují 

na vysokých školách uměleckého zaměření. Výstavka je umístěna ved-
le stálé expozice papírových modelů, což vytváří jedinečný dialog mezi 
různými formami tvůrčího vyjádření. Na samotné instalaci se podíleli žáci  
3. ročníku oboru Grafický design, kteří si tak vyzkoušeli, jaké to je připravit 
výstavu v praxi. Doufáme, že návštěva tohoto výstavního projektu poskyt-
ne návštěvníkům inspirativní zážitek.

32. ročník celostátní soutěže STUDENTSKÝ DESIGN 2024
V letošním ročníku celostátní soutěže Studentský design budou naši 
školu zastupovat dvě vybrané maturitní práce, vytvořené v loňském škol-
ním roce. Komise oboru Grafický design se shodla na projektu Zuzany  
Fabiánové a její autorské knížce Jak se pletou ponožky a kolekci propa-
gačních prostředků k imaginární výstavě od Tomáše Smíška. Oběma sou-
těžícím přejeme do finálního celorepublikového kola hodně štěstí.

Mgr. Lívia Součková

Školní kolo Olympiády v českém jazyce proběhlo 29. listopadu 2023 za 
účasti 7 soutěžících ze tříd 2. PD, 2. TG, 3. M, 3. PD a 3. TG. Zadání zahrno-
valo jazykovou a stylistickou část.
Na prvních místech se umístili:
 1. místo Pavla Baldrychová, 3. M
 2.–3. místo Filip Javůrek, 3. PD a Lucie Kubečková, 2. PD.
Děkujeme soutěžícím za účast a za prokázané znalosti.

Mgr. Renata Lelková 

Dne 19. února se žáci tříd 3. TG a 4. TG zúčastnili prezentace Univerzity 
Pardubice, Fakulty chemicko-technologické. Katedra polygrafie a fotofy-
ziky nově otevřela bakalářský studijní obor Moderní tiskové a vizualizační 
technologie. Zástupci katedry seznámili žáky s náplní studijního oboru  
i s možnostmi následného uplatnění absolventů na trhu práce.
Obor je zaměřen na přípravu dat pro různé tiskové aplikace, 3D tisk,  
3D modelování, 3D skenování a postprocesing, počítačovou a AI grafiku, 
ale i na výzkum a použití tiskových barev a substrátů nejen v polygrafic-
kém průmyslu, obalový design, kvalitu tisku a management výroby.

PREVENTIVNÍ PŘEDNÁŠKY
EKONOMICKÁ OLYMPIÁDA

VÍTĚZSTVÍ V MEZINÁRODNÍ KADEŘNICKÉ 
SOUTĚŽI

ÚSPĚCHY VE VÝTVARNÝCH SOUTĚŽÍCH

 VELIKONOČNÍ VÝSTAVA

AKCE OBORU GRAFICKÝ DESIGN

OLYMPIÁDA V ČESKÉM JAZYCE

SPOLUPRÁCE S UNIVERZITOU PARDUBICE
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Zástupci UPCE a naší školy se shodli na tom, že by rádi navázali vzájemnou 
spolupráci a budou společně hledat možnosti a způsoby, jak tuto myš- 
lenku uskutečnit. 

Ing. Ilona Černická

Dne 24. října 2023 se žáci třídy 2. T vypravili na exkurzi do Kutné Hory. Po 
příjezdu navštívili chrám svaté Barbory, kde obdivovali výzdobu a umě-
ní starých architektů. Paní průvodkyně podala vyčerpávající výklad jak  
k průběhu stavby chrámu, tak k vnitřní výzdobě a jednotlivým oltářům.
Po prohlídce chrámu zavítali do muzea tisku - Knihtiskárny, kde viděli 
nejen expozici historie tisku, ale i tiskové, razicí, zlaticí, řezací a řádkové 
sázecí stroje v chodu. Vlastnoručně si vytiskli na grafopresu každý svoji 
pohlednici a opatřili ji stříbrnou ražbou pražského groše. Fyzicky zdatní 
jedinci si vyzkoušeli řezání papíru na řezačce poháněné vlastní silou a na 
závěr se podívali i do historického sklepení ze 14. století. Do Kutné Hory 
se určitě rádi vrátíme.

Ing. Ilona Černická

Dne 23. února navštívily třídy 1. N a 3. M Prahu, kde je čekala prohlídka 
Senátu a Poslanecké sněmovny České republiky. Nejdříve žáci navštívili 
Senát, který se nachází ve Valdštejnském paláci. Tato prohlídka byla nejen 
poučná, ale i zajímavá, protože budova s sebou nese i významné historic-
ké aspekty.
Poté jsme se přesunuli do Poslanecké sněmovny, která se nachází pár 
metrů od Senátu. Zprvu nás čekal krátký animovaný film, který nás sezná-
mil s funkcí a důležitostí vlády. Následně jsme se vydali do Thunovského 
paláce, kde jsme se úzkými chodbami dostali až do místnosti, kde byly 
fotografie všech prezidentů České republiky. Nalezli jsme zde také vysta-
vený a podepsaný prezidentský slib současného prezidenta Petra Pavla. 
Exkurze byla poučná a všichni jsme si ji užili.

Žáci tříd 1. N, 3. M a učitelé Ing. Lucie Maršálková a Simona Kuhnová

Dne 19. prosince 2023 jsme se žákyněmi třídy 2. M navštívili divadelní před-
stavení Podoba věcí od současného amerického divadelního a filmového 
dramatika Neila LaBute. Hrálo se ve Studiu Beseda Klicperova divad- 
la v Hradci Králové. Herci byli všehovšudy čtyři. Bylo to takové komorní  
představení, ale stálo za zhlédnutí. Hlavním motivem byla manipulace  

a také, jak je lehké lidi ovládat. Shodli jsme se se žákyněmi, že příběh  
i herci byli skvělí. Po představení jsme absolvovali workshop, kde žákyně 
měly možnost vytvářet kostýmy pro divadelní hry. Doporučujeme, byla to 
velmi dobrá zkušenost.
V pátek 15. března navštívili v Klicperově divadle v Hradci Králové žáci tříd 
1. N a 3. M divadelní představení Tělo tajné agentky. Je to hra napsaná na 
náměty skutečných osudů lidí žijících v době protektorátu a v době totali-
ty v naší zemi. Autorem hry je současný herec, dramatik a divadelní režisér 
Tomáš Dianiška. Herecké výkony byly skvělé, dějová linka srozumitelná, 
nebyl problém udělat si obrázek, jak se v těch dobách chovali gestapáci 
a estébáci a pod jakým tlakem lidé žili. Představení většinou hráli mladší 
herci a herečky a byli hooooodně dobří. Fakt to stojí za hřích.

Mgr. Karel Šimek

Dne 23. března se v Kolárově divadle v Polici nad Metují konal festival 
Jeden svět. Festival přináší divákům dokumentární filmy z celého světa, 
promítané ve 48 městech po celé republice.
Naše sítotisková dílna byla jako každý rok součástí doprovodného 
programu ve foyer divadla. Žáci prováděli potisk textilu motivem fes-
tivalu. Zájemci tak měli možnost vidět nebo si sami vyzkoušet potisk  
a odnést si vlastní tričko. Doufáme, že jsou všichni s naším tiskem spoko-
jeni a těšíme se na příští ročník. 
Děkujeme za účast žákům D. Schmidtové, F. Schmidtovi, S. Paulové, 3. AT

Eliška Čírtková, mistrová OV

Naše školní posilovna je nově zrekonstruovaná!
Školní posilovna není určena jen pro sportovce nebo nadšence do fitness, 
je to místo, které nabízí příležitost ke zlepšení fyzické kondice a celkového 
zdraví pro každého žáka. Naše školní posilovna se stala ještě přitažlivějším 
místem díky nedávné rozsáhlé rekonstrukci.
Posilovnu máme otevřenou každý den od 14:30 do 16:00 hod. Žáci zde 
mají možnost využít moderní vybavení a podpořit své fyzické i duševní 
zdraví. Rekonstrukce nebyla jen o vylepšení zařízení, ale také o vytvoření 
inspirativního prostředí, které motivuje žáky k cvičení a aktivnímu životní-
mu stylu.
Jedním z nejvýraznějších prvků rekonstrukce je nová grafická výzdoba, 
kterou vytvořil jeden z našich talentovaných žáků Tomáš Kameník. Jeho 
práce přináší do posilovny novou identitu a motivující atmosféru. Nové 

logo a maskot, kterým je Kettleman, jsou nyní nedílnou součástí prostředí 
naší školní posilovny. Maskot Kettleman není jen obrázek na zdi. Je to sym-
bol síly, vytrvalosti a odhodlání, který nás povzbuzuje k dosažení našich 
cílů a překonání překážek. 
Takže neváhejte, přijďte do naší posilovny, využijte nového vybavení a nech- 
te se inspirovat atmosférou, kterou posilovna vytváří. Těšíme se na vás! 

Mgr. David Balaš a Mgr. Daniel Bohuslav

Domov mládeže tancuje!
Chtěla bych vás seznámit s novou aktivitou domova mládeže – je jím free- 
style tancování. S tímto nápadem jsme přišli za vychovateli sami a před-
stavili prvotní choreografii pro zájemce. Žáci si vybírají písničky, které ná-
sledně sestříhají a vymyslí si choreografii, kterou pak pravidelně zkoušejí 
každou středu v prostorách domova mládeže. Náš taneční tým Girl Racha 
zatím tvoří tři dívky, ale rády by tento dívčí soubor obohatily o další taneč-
níky. Tancování není složitá pohybová aktivita, a když budeme ve větším 
počtu, bude nás to bavit víc. 

Michaela Citová, 2. K

Jógou k životní aktivitě
V domově mládeže jsem měla možnost seznámit se s jógou. Aktivita je 
určena pro všechny věkové kategorie. U jógy se člověk uklidní a poza-
staví všechny myšlenky vířící hlavou. Jóga pomáhá nejen fyzickému, ale  
i psychickému zdraví. Je to nejlepší „nabuditel“ energie na celý den. Cviky, 
které se při této aktivitě provádí, jsou zaměřené na každou část těla; mů-
žete je provádět kdykoliv a kdekoliv, např. v teple domova, při poslouchání 
relaxační hudby a nebo venku za svitu sluníčka při zpěvu ptáků v pulzující 
přírodě. Tato cvičení odbourávají strach z nového prostředí. U jógy si vzá-
jemně pomáháme a jsme si rovni. Jógu by měl zkusit každý aspoň jednou 
v životě. Mně osobně jóga pomáhá jak s psychickými, tak fyzickými pro-
blémy. 

Kateřina Maisnerová, 1. A

Jdeme do extrémů 
Už nadpis tohoto článku je poněkud zvláštní. Jedná se o hvězdu, avšak ne 
tak ledajakou. Jde o origami hvězdu, nemyslím tu malinkou, která se vejde 
do dlaně, ale tu mnohem větší – obří origami hvězdu. Když vedle ní stojím 
já, dosahuje mi skoro k rameni. Je široká tak, že se nevejde do dveří, a při 
přemístění ji musí nést dva lidi, nejlépe tři. Není moc těžká, ale dá to trochu 
práce ji někam donést, aniž byste se nezapotili. Tato hvězda je poskládána 
z dvaceti metrů papíru, který je metr široký. Poskládání je opravdu časově 
náročná záležitost, neboť se musí skládat jako mini origami, a také je po-
třeba asistence jednoho nebo dvou lidí. 
A proč vlastně skládat tak velkou hvězdu? Řeknu vám proč – protože 
prostě můžeme! Nápad se zrodil na hodině fotografování, kde nám pan 
učitel Brát dovolil fotografovat origami místo ovoce. Když jsem přinesla 
plný malý box barevných origami hvězdiček, které jsem minulý rok ve vol-
ném čase skládala v domově mládeže, nemohl uvěřit svým očím. Byl pře-
kvapen, nevím, jestli mile. Ale okamžitě nás s kamarádkou napadla jedna 
šílená věc. Proč ji neposkládat ve větším měřítku? A skutečně se tak stalo. 
Ona obří origami hvězda je dokonce stokrát větší než normální origami 
hvězdička. Povídá se, že dvě zrovna takové hvězdy budou viset v domově 
mládeže…

Marianne Doležalová, 2. PD 

Můžeme si dovolit prakticky vše, co se nám zlíbí, na co máme chuť. Fir-
my nám neustále servírují nové produkty, móda určuje, v čem budeme na 
společnost nejlépe působit, a to pod vlivem reklam, které nám potřeby 
podvědomě vnucují. Rozsáhlá a rychlá dopravní síť nám zaručuje téměř 
okamžité doručení produktu. Zní to velmi lákavě, ale má to i svoji temnou 
stránku. 
Konzumním stylem života rozhodně neprospíváme přírodě. A hlavně tím 
ukazujeme naše omezené myšlení. Extrémně spotřebnímu jedinci chybí 
realistické uvažování, jestli produkt/službu skutečně potřebuje a bude ji 
využívat. A hlavně chybí hlubší empatie. Takový člověk nechce vidět po-
zadí onoho produktu. Jestli dělníci pracovali v dobrých podmínkách, nebo 
zda nejsou zvířata pro užitek týrána. 
Je to velice komplikovaná oblast, protože i já sám poměrně spotřební 
jsem. Ale vnímám subjektivně sebe jako dobrý příklad přístupu. Než něco 
koupím, podívám se nejdříve po bazarech, obchodech s předměty z druhé 
ruky. Dále se ujišťuji, jestli má firma, stojící za produktem, kladnou pověst. 
Vyžaduji, aby dodržovala lidská i zvířecí práva. Otázku koupě si nechávám 
ukládat aspoň na den v hlavě: Potřebuji to? Využiji to? Co mi to dá? 
Věci zaručeně předávají neustálou radost, lépe než lidé. Vždyť se nezlobí, 
nevztekají a pouze majiteli poslušně slouží. Podle mě je potřeba předmě-
ty vnímat jako pomůcku. Věc, která spojuje, dělá oboustrannou radost  
a konstruktivně pomáhá. Člověk, který není tolik konzumní, je k prostředí 
příjemnější, racionálně uvažuje a myslí i na druhé. Toto je mé řešení pro-
blému, ale samozřejmě věřím také v další možnosti. 

Vojtěch Holas, 4. PD

ODBORNÁ EXKURZE V KUTNÉ HOŘE

EXKURZE DO POSLANECKÉ SNĚMOVNY

NÁVŠTĚVY DIVADELNÍCH PŘEDSTVENÍ

ŠKOLNÍ POSILOVNA

DOMOV MLÁDEŽE

FESTIVAL JEDEN SVĚT

Z LITERÁRNÍ TVORBY NAŠICH ŽÁKŮ
VÝTVARNÉ PRÁCE ŽÁKŮ OBORU GD
 (3. PD a 4. PD, téma Detail, malba akrylem na plátně, předmět Alternativní tvorba)

JE DNES LÁSKA K VĚCEM SILNĚJŠÍ 
NEŽ K LIDEM?
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Adéla Vojtěchová, 3.PD

Jsou sociální sítě naše spása, nebo prokletí? Už naši předkové by bývali 
byli rádi, kdyby měli možnosti, jaké máme dnes. Dříve neměli telefon hned 
po ruce a nemohli si ani zavolat, když zrovna potřebovali. Oproti tomu my 
máme možnost volby, komu zavoláme i prostřednictvím čeho mu zavo-
láme. A prakticky kdekoli a kdykoli. Telefonní přístroje dokonce pomalu 
ztrácejí svoji hlavní, původní funkci. A tou je právě telefonování. Můžeme 
ho realizovat už i prostřednictvím hodinek nebo jiných dalších pomůcek 
denní potřeby. A já se ptám, proč trávíme na telefonech tak dlouhý čas, 
když tohle spojení s jinými lidmi zaniká?
Není pravda, že bychom svá zařízení již nadále nevyužívali pro kontakt  
s lidmi. Právě naopak. Tento způsob kontaktu s venkovním světem se stá-
vá naším primárním. Máme přístup k informacím o lidech z celého svě-
ta. Jsme ale přehlceni. Začalo to sdílením informací mezi našimi blízkými  
a známými. Posílání zpráv funguje dodnes. Ale jak se lidstvo vyvíjí a vy-
nalézá si nové prostředky, které by zaujaly spotřebitele, nedochází mu, 
že plave dál a dál, až ztratí břeh z dohledu a poté se utopí. Skončí v moři 
informací.
Máme rozsáhlé možnosti dozvědět se všechno. Tady a teď. Když byl inter-
net místem, kde se šířily informace bez ohledu na jejich konzumenty, byl to 
pro lidstvo šok. Všichni se zaradovali, jak jim to pomůže a ušetří práci. Pak 
jsme se zde ale začali setkávat i s krutou realitou života. Protože všechno 
znamená opravdu všechno.
Na internetu a na sociálních sítích zavládl chaos. Jedni dál pokračovali  
v šíření informací o světě, druzí začali šířit informace o sobě a další se sna-
žili zredukovat a skrýt nepatřičné. Došlo to až do bodu, kdy nám nepřijde 
tak důležité informace přijímat, jako je ze sebe vylučovat. Každý druhý je 
chytrý a chytřejší než ten třetí. Předháníme se v tom, čí názor je ten jediný 
správný. Máme snad potřebu vypouštět tyto náhodné informace, protože 
je nemáme komu říct? Souvisí to se samotnou ztrátou mezilidské komu-
nikace? Myslím, že z toho nic nemáme. Už nežijeme, ne doopravdy. Mohli 
bychom se chvíli pozastavit a víc si naslouchat?

Kateřina Hradská, 4. PD

Od malička měla Markétka strach ze sklepa na babiččině chatě. Vždy 
když procházela kolem tmavých schodů, tak zrychlila svůj krok. Za babič-
kou vždy jezdila na začátku prázdnin. Pokaždé se těšila. Nemůže se totiž 
dočkat, až jí ukáže svoji novou hračku, kterou dostala za samé jedničky. 
Tento rok je to panenka, kterou pojmenovala Jasmínka.
Po dlouhé cestě Markétka i s Jasmínkou vyskočila z auta a začala utíkat 
babičce naproti. Ani neslyšela volat maminku, ať zpomalí, aby nezakopla. 

Markétka doběhne k hlavním dveřím, rychle je otevírá a zase se rozebíhá. 
Už jí chybělo jen pár krůčků kolem sklepa, když náhle zakopla a z rukou 
upustila panenku, která odlétla rovnou do sklepa.
Markétka se zvedla z podlahy a s hrůzou v očích koukala na místo, kam 
Jasmínka zmizela. Co mám dělat? Mám doběhnout pro rodiče nebo ba-
bičku? Ale co když nějaká příšera Jasmínce ublíží? Nakonec se rozhod-
la, že musí panenku zachránit sama. Na obranu si vzala poblíž ležící hůl  
a vydala se k vypínači od sklepa. Už se ho dotýkala, když se náhle ozval 
ze sklepa strašlivý zvuk. Zvuk, který by se dal popsat jako hluboké zvolání 
naštvané opice. Markétka se zastavila. Co má teď dělat? Už se skoro roz-
běhla zpátky za maminkou. Pak si ale uvědomila, jak hrozně se v té chvíli 
musí cítit chudák Jasmínka. Sebrala tedy zbylou odvahu a rozsvítila na 
schody. Sestoupila dolů a v temné místnosti se začala rozhlížet a hledat. 
Tu se ozval ten strašidelný zvuk znovu. Markétka uchopila hůl a otočila se 
za zvukem. Vypadalo to, že řev vyšel zpoza krabice od bot, na které ležela 
Jasmínka.
Markétka se s napřaženou holí vydala zachránit milovanou hračku. Už byla 
krok od ní, když zahlédla tu příšeru. Byla to babiččina kočka Míca. Markétka  
si oddychla. Vzala Jasmínku do rukou, celá šťastná, že žádná příšera ve 
sklepě nakonec neexistuje.

Leontýna Šolcová, 3. TG

Kateřina Kořínková, 3. PD 

Bylo 31. ledna a já šla ze školy s vysvědčením. Těšila jsem se na jarní prázd-
niny, ale to jsem ještě nevěděla, co mě čeká. Přišla jsem domů a rodiče 
chtěli oslavovat, že mám další pololetí hotové. Mamka udělala chlebíčky  
a koupila dorty. Slavili jsme, když mi najednou táta předal obálku. Otevřela 
jsem ji. Byly tam letenky do Řecka na dovolenou o jarních prázdninách. 
Po týdnu čekání jsme všichni měli zabalené kufry a jeli na letiště. Všechno 
proběhlo v pořádku a už jsme nastupovali do letadla. Když jsme vystoupili, 
byl to úžasný pocit. Když přiletíte ze zimy na dovolenou, kde je teplo, je to 
jako skok do ráje. Cítíte, jak vám slunce hřeje na kůži a všude kolem vás 
je krásně teplo. Můžete si vyzout zimní boty i kabát a obléknout si plavky  
a šortky. Koupete se v moři, opalujete se na pláži, vychutnáváte si chladné 
nápoje. Je to jako únik ze studeného počasí do tropického ráje! 

Strávili jsem tam nádherný čas. Každý den jsme chodili na krásné plá-
že, plavali jsme v průzračném moři a ochutnávali místní speciality. Nejvíc 
si pamatuju jeden večer, kdy jsme se účastnili tradičního řeckého tance. 
Bylo to neskutečně zábavné a všichni jsme se skvěle bavili. Byla to pro mě 
nejkrásnější dovolená  a na tyhle prázdniny opravdu nikdy nezapomenu. 

Laura Petra Meierová, 1. A

Alexandra Teplá, 3. PD 

Zima s sebou přináší pohádku o novoročních a vánočních zázracích. 
Zvláště děti toto období vnímají jako neuvěřitelně kouzelné a tajemné. 
Jako děti věříme všemu. A já nejsem výjimkou. V mé zemi je Nový rok hlav-
ním zimním svátkem a na silvestra každé poslušné dítě dostává dárek od 
dědy Mráze. Těšila jsem se na Nový rok a opravdu věřila, že děda Mráz 
skutečně existuje. 
Táta opustil rodinu, když jsem byla malá. Proto jsme se s maminkou každý 
rok připravovaly na sváteční dny jenom my dvě. I tento rok jsme jako ob-
vykle byly spolu nakupovat jídlo a různé dekorace. V jednom z obchodů 
jsem si všimla plyšové hračky pejska. Řekla jsem o ní mamince, ale ona mi 
odpověděla, že nemáme peníze a nemůžeme to koupit. Byla jsem tehdy 
trochu smutná, ale brzy jsem na to zapomněla. 
A je tu silvestr. Neměly jsme skoro žádnou návštěvu, jenom kamarádku 
mé matky. Ráda pomáhám připravovat stůl a už čekám na dárek od děda 
Mráze. Maminka mě požádala, abych přinesla něco z její tašky. A když to 
něco hledám, najdu hračku, která se mi tak líbila. Nic jsem neřekla, ani 
jsem se nezeptala, ale samozřejmě jsem něco tušila. Ona si ani neuvědo-
mila, že jsem v tu chvíli odhalila největší novoroční tajemství. 
Čekám moc dlouho, a dokonce jsem si začala myslet, že jsem zlobivé dítě 
a dárek si ani nezasloužím. Konečně maminka hlásí, že můj dárek už je 
tady Ne pod stromečkem, kde jsem ho očekávala, ale v dekorativní po-
nožce zavěšené vedle krbu. A jaké bylo moje překvapení, když jsem uvidě-
la toho stejného pejska. A teď se v mojí dětské hlavě vše poskládalo jako 
puzzle a já jsem pochopila. 
Byla jsem to dítě, které všem ve školce odhalilo toto obrovské tajemství. 
Že hlavním zázrakem není žádný děda Mráz, ale rodiče, kteří se tak snaží 
vytvořit pro nás pohádkové dětství. 

Mariya Polous, 2. PD

V zajetí objetí 
nemám ani ponětí 

Jaký pocit to musí být 
slyšet srdce blízké bít
Jsem jednou z obětí 

Jsem v zajetí 
V zajetí nevědomí 

Mít alespoň povědomí
Pro koho mé srdce bije 

Čí mé srdce bude 
Čí srdce smím držet v zajetí 

V zajetí objetí 
Kdo bude mé lásky obětí

Tomáš Kameník 4. PD

Albert Minář, 3. PD 

Sdílení, nebo život? Život, nebo sdílení? Opravdu je v těchto otázkách 
nutné slůvko „nebo“? Vážně si člověk může zvolit pouze jednu možnost? 
Nejsou to dvě strany jedné mince?
Co pro vás znamená život? Každý jedinec na tuto otázku odpoví jinak, 
protože jsme každý jiný. Vaše odpověď je spojena s tolika hledisky. V jaké 
době jste žili, kolik vám je, kam směřujete. Pro někoho je život o cestování 
a dobrodružstvích. Jiní mají rádi svůj klid v teple domova. Člověk se může 
životem jen tak protloukat, nebo se celou dobu za něčím honit. Říkají: „Žij 
svůj život naplno.“ Co je ale tou náplní života?
Pro straší generace to bylo chození ven a sdílení svých zážitků s blízkými. 
A v čem je jiná dnešní generace? Také sdílí své prožitky s přáteli. Cestují 
po celém světě a poznávají jiné kultury, i když třeba jen přes internet. Dě-
lají fotky a tvoří videa. Zachycují své vzpomínky, své životy, aby je mohli 
lépe sdílet se svými přáteli. Proč tolikrát používám slovo sdílet? Protože 
chci, aby sis uvědomil, čtenáři, že to není jen tlačítko na internetu, kterým 
něco pošleš. Chci, aby sis vzpomněl, co znamenalo kdysi a znamená i teď.
Každá doba je jiná a vše se mění. Myšlenka ale zůstává stejná, mění se 
pouze její forma. O životě se říká, že není věčný, ale mohl by být. Naše 
nejdůležitější momenty dokumentujeme a schováváme. Dalo by se říct, že 
se ukládáme do našich mobilů. Existujeme v nich jako forma dat a jednou 
by je někdo mohl vzít a znovu přivést k životu. Technologie, umělá inteli-
gence. To vše se posouvá neskutečně dopředu.

SDÍLENÍ, NEBO ŽIVOT?

NA TY PRÁZDNINY NEZAPOMENU

SILVESTROVSKÝ PŘÍBĚH

JAK JSEM SE STALA DETEKTIVEM

V ZAJETÍ OBJETÍ

SDÍLENÍ, NEBO ŽIVOT?
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Starší nás nazývají závisláky. Tvrdí, že za nich bylo líp, a snaží se nás dát do 
formiček z jejich let, ale ta je na nás moc jiná. Někde nám je těsná, jinde 
zase moc volná. Kdo ví, co bude za padesát let? Třeba se také budeme 
snažit srovnat budoucí mládež do našich forem a vrátit vše o krok zpět.

Sabina Michalíčková, 4. PD

Eliška Rychetská, 4. PD 

Když opět přijde vánoční čas a napadne první sníh, začínám přemýšlet, co 
bych si tak letos mohla přát za dárky. I když už nejsem malá, sepíšu svůj 
seznam přání na ozdobný papír a postavím ho na okno. Každý den pak 
sleduji, jestli už si Ježíšek pro můj dopis přišel. Když pak jednoho dne přijdu 
ze školy a zběžně kouknu na okno, dopis už tam nevidím. Čas se překulí  
a najednou jsou tu Vánoce.
Ten krásný večer pozoruji šťastné obličeje členů mé rodiny. I na mé tváři 
se objevil úsměv, když jsem roztrhala červený balicí papír a pod ním našla 
videohru, kterou jsem si dlouho přála. Po rozbalení všech dárků si pustíme 
pohádku Popelka. U toho si vychutnáváme cukroví. S pocitem štěstí si 
lehnu do postele, pomalu usínám a znovu si přehrávám celý večer.
Další den ráno se vzbudím se stále dobrou náladou. Rozhodnu se využít 
volno a vyrazím ven. Všude se to nádherně třpytí a leskne. Procházím se 
podél silnice. Když míjím popelnici, uslyším lehké zaňafání. Nejdříve pře-
mýšlím, jestli jsem opravdu něco zaslechla. Pod nohama mi křupe sníh,  
a tak se zastavím a zaposlouchám. ,,Knů-haf-haf.“ Otočím se na jednu 
stranu, pak na druhou. Ale nikde nic a nikdo. 
Přistoupím k popelnici a pomalu otevřu víko. Uvidím menší krabici, kon-
zervy a zbytky od štědrovečerní večeře. Vše už je lehce cítit. Zadívám se 
na krabici a opatrně ji vytáhnu. Vevnitř něco je. Vzpomenu si na televizní 
zprávy a na to, kolik nevinných zvířat je po Vánocích opuštěno. Chytím 
víko krabice a otevřu ho. Vykoukne na mě maličká hlavička štěňátka. Rá-
zem mě zaplaví vlna smutku. Spousta nechtěných zvířat po Vánocích kon-
čí takhle. Vyndám štěně z krabice a zdvihnu ho ke svému obličeji. Zadívám 
se do jeho vyděšených očí a prohlásím: „Budeš se jmenovat Bady!“

Jolana Štofová, 2. PD 

Běh Broumovskými stěnami Beranův běh s převýšením 1000 metrů je jed-
ním z nejnáročnějších závodů u nás. Dvacet pět kilometrů běhu po les-
ních cestách, skalkách, blátem, vodou a po kopcích, které vám cestu do 
cíle rozhodně neusnadňují. Ze své vlastní zkušenosti, které se mi dostalo 

minulý rok v srpnu, mohu říct, že prvních deset kilometrů je v pohodě. 
Problém nastává ve chvíli, kdy musíte zdolat patnáctý kilometr. V rozmezí 
mezi desátým a patnáctým kilometrem pletete nohama a svaly vám říkají, 
ať to prostě zabalíte. Když konečně překonáte patnáctý kilometr, mozek 
dá jasný rozkaz běžet! Posledních deset kilometrů závisí tak pouze na 
tom, jak máte silnou psychiku a vůli. Nejlepší pocit však nastává tehdy, 
když už jste v cíli, s vědomím, že jste to dokázali.
Start je na Honech u restaurace U Generála Laudona. Běží se pět kilomet- 
rů po skalách na Hvězdu, kde je první občerstvovací zastávka. Následuje 
dalších pět kilometrů po písčitých a skalních cestách na další občerstvo-
vací stanici na Slavném. Potom dál přes Vodní zámky po blátě na Pánův 
kříž (třetí občerstvovací stanice), kde máte sto chutí to prostě vzdát. Ná-
sleduje krátký seběh, Soví hrádek a opět terén plný bláta, kamenů, kořenů 
a vhodných nadávek, proč to děláte. 
Když konečně seběhnete do Řeřišného na poslední zastávku, zjistí-
te, že vám v cestě stojí potok. Poté, co ho přebrodíte, se vydáte opět 
do bláta a hlavně do kopce, u kterého si kladete jedinou otázku: Proč? 
Energie, kterou jste doplnili občerstvením, se náhle ztratí, a tak vás 
žene do cíle jen mozek a myšlenka na posledních pět kilometrů. Před 
závodem mi všichni, kteří to už běželi, říkali, že nejhorší je „třešnička 
na dortu“, a tou je výběh na Lhotský Šefel. Bylo to mnohem horší, než 
jsem si dokázala představit, Šefel je tak prudký, že ani běžet nejde. 
Štěstí a necitlivost nohou se dostaví, když zjistíte, že jste na vrcholu  
a chybí vám už jen kamenitý a prudký seběh Nemejtovou cestou do cíle. 
Dáváte si tak pozor, abyste nezakopli a nedokutáleli se v kotrmelcích do 
cíle. Když vyběhnete z lesa, naskytne se vám krásný pohled na celou Ma-
chovskou Lhotu a hlavně na cíl.
Až v cíli si nakonec uvědomíte, jakou krásnou krajinou jste běželi. Vzpo-
menete si na nádherná panoramata a dechberoucí výhledy, které jste za-
hlédli při běhu. A proto jsem vážně moc ráda za to, že jsem se rozhodla 
tento závod běžet. I přes všechny obavy před startem, jestli zvládnu tuhle 
výzvu, jsem na sebe opravdu hrdá, že jsem to dokázala. 

Anežka Rückerová, 2. PD 

Anna Marie Bílková, 4. PD

Ráno na táboře není zrovna nejvlídnější. Myslet si, že bych mohla naspat 
trochu více hodin, je pošetilé. Jakmile slyším táborovou hymnu, okamžitě 
vyskočím z úzké postele ve stanu a bleskově se převlékám. Než píseň 
skončí, stojím venku v pozoru. Následuje klasické hlášení vedoucích. Pak 
rozchod. Snídaně je na řadě jako druhá. Když máme trochu toho osobního 
volna, toulám se po táboře a zkoumám všechno možné. Pevnost mos-
tu, který vás dovede ke kadiboudám i odolnost svých holínek při brodění  
v potoce. 
Po krátké šiškové přestřelce s kamarády je náš oddíl svolán do jednoho 
velkého stanu. Uprostřed sedí náš vedoucí a čte si něco v malé knížce. 
Ve stanu už jsme všichni. Vedoucí Andrej zvedne oči od malého textu  
a začne nám předčítat nahlas. Zdá se, že to není jen tak obyčejná knížka. 
Je to deník. Deník, který údajně patřil nějakému pirátovi. Psalo se v něm, 
že cestoval a drancoval, co se dalo. Svůj poklad prý ukryl hluboko pod 
zemí ve vesnici Jívka. Andrej přestal číst, neboť to byla poslední informa-
ce v deníku. Mlčky čekáme na jeho vyjádření. Nakonec nám řekne, že se 
musíme vydat ten poklad hledat. Domluva netrvala zrovna dlouho. Všichni 

se kvapně rozeběhneme do svých stanů a balíme si do batohů potřebné 
věci. Když jsou všichni hotovi, naše pouť započne. Každý jde svým tem-
pem. Já jako obvykle jdu vepředu s vedoucími a vedu neškodný rozhovor. 
Naše první zastávka po celém dni chůze a krátkých přestávkách na oběd 
a svačinu se nachází kdesi ve Svobodě nad Úpou. Utáboříme se v sevření 
mezi skalami v soutěsce. Andrej rozdělá oheň a začíná na něm ve velkém 
hrnci vařit těstoviny, které míchá klackem. Ve své porci jsem měla dvě 
třísky. 
Chvíli po probuzení s kamarádkami objevíme truhlu, která je schovaná za 
balvany. Ukrýval se v ní vzkaz od neznámého piráta a pár mincí. Jsme na 
dobré cestě. Jdeme přes pole, silnice, louky a lesy. Když pozoruji krásný 
západ slunce, postřehnu na obzoru vesnici. Sdělím to Andrejovi a on nad-
šeně poskakuje a hlásí, že jsme skoro na místě. Během pár chvil dorazíme 
skutečně do té vesničky Jívka. Na noc se uchýlíme k někomu do zahrady. 
Vypadá to, že se s Andrejem znají. Klasická táborová večeře, jako jsou 
špekáčky, nejde odmítnout. Lehneme si pod improvizovaný přístřešek  
a pomalu usínáme. 
Další ráno se vzbudím a jsem opravdu vyspaná, jak se říká, do růžova. 
Vylezu ze spacáku a hledám svoje boty. Když je najdu, postřehnu, že je 
na nich něco jinak. Na některých místech se lesknou tenkými cestičkami 
slizu, a když jednou zatřesu, vypadne z ní slimák. Ten samý živočich se 
zabydlel i v druhé botě. Hrdinný vedoucí Andrej mi po mé prosbě pomůže 
prohlédnout boty ještě jednou, abych náhodou neskončila s nečekanými 
pasažéry, a potom se znovu vydáváme na cestu. 
Naše pouť končí u nějakého dolu. Nevzpomenu si na jméno, ale snad bude 
stačit, když napíšu, že to byl druhý nejstrašidelnější důl, který jsem ve svém 
životě navštívila. Od stěn se odrážejí naše kroky a přísahala bych, že jeden 
moment slyším křik, který nepatří nikomu z našeho oddílu. Slavný poklad 
je nalezen! Tedy jestli se tomu dá říkat poklad. Pár zlatých oblázků. Moje 
mladší já je však štěstím bez sebe. Je to opravdové zlato! Teď už ovšem 
vím, že to byla práce nějakého spreje. Do tábora se vracíme jako praví 
vítězové. Každý z nás obdrží při večerním nástupu pochvalu nebo diplom 
a minci ze 3D tiskárny, která je opět zlatá. Dodnes mám tu minci a zlatý 
oblázek u sebe a slibuji, že na tyhle prázdniny nikdy nezapomenu. 

Marianne Doležalová, 2. PD

Jdu 
Jdu si 

Jdu si za svým cílem 
Jdu si za svým cílem úspěšným 

a cítím se nešťastným
Jedu  

Jedu si 
Jedu si jako parní válec 

Jedu si jako parní válec za svým cílem 
Jedu si za svým cílem úspěšným 

a cítím se úžasným
Běžím 

Běžím si 
Běžím si jako vojsko pustošivé 

Běžím si jako vojsko pustošivé za svým cílem 
Běžím si za svým cílem úspěšným 

a cítím se nezastavitelným
Letím 

Letím si 
Letím si jako bombardér 

Letím si jako bombardér za svým cílem 
Letím si za svým cílem úspěšným 

a cítím se svobodným
Jdu, jedu, běžím, letím 

 a vše kolem je mi smetím 
Jako parní válec pro cíl vše srovnám se zemí 
Jako vojsko pustošivé vše srovnám se zemí 

Jako bombardér vše srovnám se zemí
Nic mě neomezí 

Všechno srovnám se zemí  
co za brzdu usouzenou je mi

I kdybych byl sám  
Nezbude za mnou ani trám

Tomáš Kameník, 4. PD

Agáta Dunová, 4. PD

No řekněte, kdo by neměl aspoň jednou za život nejlepšího kamaráda 
nebo kamarádku? Přátelství, které je tak silné, že i přes všechny vaše 
nedostatky vydrží. Už odmala máme tendenci komunikovat s ostatními 
lidmi, které máme kolem sebe. Hledáme někoho, kdo nás zaujme. Ať už 
vzhledem, chováním či způsobem vyjadřování. Začnete si povídat, navzá-
jem poznávat své zájmy a koníčky. Postupně poznáváte toho člověka víc 
a víc. Zjistíte, že je to ten, se kterým se cítíte dobře a víte, že to bude mít 
do budoucna nějaký smysl. Nebo zjistíte, že si vlastně ani nemáte co říct, 
protože každý žijete v jiném světě. 
Pak je tu ale ještě jedna fáze. Stanou se z vás nejlepší kamarádi. Kaž-
dý den se musíte vidět nebo si napsat. Rádi spolu trávíte čas jakýmkoli 
způsobem. Když jste smutní, snaží se vás rozesmát, když máte problém, 
snaží se vám pomoci. Jeden bez druhého si připadáte, jako by vám něco 
chybělo. Jak ale poznáme, že je to pravé přátelství? Že nás někdo jenom 
nevyužívá pro svůj prospěch? 
Ve školce je to docela jednoduché. Ve škole je to těžší, protože děti jsou 
starší a často se ohlížejí na to, kdo jaké má oblečení, jaké má známky, 
nebo jak působí. Často ale nevědí, jaký je člověk uvnitř, protože se s ním 
nechtějí bavit, nezajímají se o něj a svůj názor často staví na názorech 
druhých. Takže si dokážete představit, jak to dopadá. Špatně! Pak se ko-
nečně najde někdo, kdo si s vámi sám od sebe rád popovídá a vy máte 
naději. Začnete mu věřit tak, že mu říkáte svá tajemství a citlivá témata, 
která jste nikomu nikdy neřekli. Konečně se máte komu svěřit. Jste šťastní. 
Jenže potom se to stane. Nevidíte se tak často jako dřív, ten člověk se 
vám začne vyhýbat, až to skončí tak, že vás ani nepozdraví. A vy zjistíte, 
jak jste byli naivní. Všechny krásné vzpomínky vás začnou sžírat a vy se 
cítíte smutně, ztraceně a naštvaně. Řeknete si, že to bude zase v pořádku, 
ale nebude. Začnete se bavit s někým novým. Vše je na dobré cestě, ale 
už nejste schopni se s něčím svěřit nebo povídat si o svých zálibách. Ztra-
tili jste totiž důvěru a bojíte se, že se to stane znovu. Že budete opuštění. 
Jak tedy poznáme, jestli je to pravý kamarád nebo jen člověk, kterému na 
vás vlastně ani nezáleží? To netuším.

Lucie Kubečková, 2. PD

MŮJ ZIMNÍ PŘÍBĚH

ZDOLÁM TUHLE VÝZVU?

JAK JSEM SE STALA DETEKTIVEM

NEJLEPŠÍ KÁMOŠ/KÁMOŠKA
CÍL
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Zuzana Máslová, 4. PD 

Když se rozezní tahle věta, obvykle se nám v hlavě rozsvítí varovné sig-
nály a nával odporu. Učení se stává často synonymem pro nudu, únavu  
a nekonečné hodiny ztracené nad učebnicemi. Avšak podívejme se na to 
z jiné perspektivy.
Učení není jen nutným zlem, je to klíč k otevření dveří do poznání a osobní-
ho rozvoje. Každá stránka, každá věta, každý poznatek nás posouvá vpřed 
a rozšiřuje naše obzory. Je to investice do naší budoucnosti a způsob, jak 
si osvojit nové dovednosti a znalosti, které nás mohou dovést k úspěchu.
Učení není jen o formální výuce ve škole či na univerzitě. Je to proces, kte-
rý probíhá neustále a všude kolem nás. Stačí se otevřít novým zkušenos-
tem, pozorovat svět kolem sebe a učit se z každodenních situací. Každý 
den máme příležitost stát se o něco moudřejšími než včera.
Ale samozřejmě, nejde jen o získání diplomu nebo certifikátu. Jde o proces 
objevování, porozumění a aplikaci znalostí. Je to cesta, která nám umož-
ňuje objevovat nové oblasti, rozvíjet naše schopnosti a překonávat vlastní 
limity. Ano, učení může být náročné a občas i frustrující. Ale stojí za to si 
uvědomit, že každý úkol, který zvládneme, každá zkouška, kterou překo-
náme, nás posouvá vpřed a přibližuje k našim cílům. Je to cesta plná výzev 
a příležitostí k růstu.
Takže místo abychom se vzdávali a hledali záminky, proč se učit nemusí-
me, pojďme přijmout výzvu a dát svému vzdělání prioritu. Každá investo-
vaná hodina se nám může jednou vrátit stonásobně. A tak už se běž učit. 
Nejenom pro dnešek, ale pro celý náš život. 

Jan Hrnčíř, 3. TG

Ptáte se na moji nejlepší kamarádku? Dobrá tedy. Celý náš příběh, přes  
16 let dlouhý, se začal psát v srpnu roku 2007 v porodnici v Náchodě. Naše 
maminky se znaly už nějakou dobu před tím, než jsme se narodily. V srpnu 
jsme se rozhodly přijít na svět. Předběhla mě o pouhé tři dny. Takže ano, 
to ona je z nás dvou ta starší.
Od porodnice jsme se vůbec neviděly, vlastně jsme každá bydlela v jiné 
vesnici. Po nějaké době se ale moje kamarádka s její rodinkou přestěho-

vala do té samé vesnice, kde bydlím já a žijeme tu dodnes. Když nám padl 
třetí rok, nastoupily jsme obě do stejné školky. Od té doby stále všude 
spolu a píšeme náš příběh dál. 
Nemyslete si ale, že bylo vždycky všechno tak růžové, jak to na první po-
hled vypadá. Proběhly mezi námi miliony hádek, bylo tolik dní, kdy jsme se 
spolu nebavily. Přes tohle všechno to společně táhneme dál. Ona je mým 
světlem ve tmě a já jejím stínem, který má neustále v patách. 
S ní jsem zažila to, co nikdy s nikým. Nepočítaně úžasných chvil a neza-
pomenutelných zážitků. Pamatuju, jak jsme spolu chodily lézt na horole-
zeckou stěnu, nebo jak jsme šly pěšky na koncert až na Janovičky. A nebo 
to, jak jsme brečely na konci deváté třídy při odchodu ze základky. Taky 
si vzpomínám na všechny naše přespávačky a narozeninové oslavy. Nebo 
to, jak nás rozsazovali na písemky, protože si mysleli, že opisujeme. Ale  
i když jsme od sebe byly přes celou třídu, tak jsme měly stejné chyby.  
A takhle bych tady mohla psát do nekonečna.
Myslím si, že jsme si byly jako nejlepší kamarádky souzeny a že jsme nějak 
propojené, protože máme naprosto stejné myšlení i názory, a to úplně ve 
všem. Doplňujeme se a každá jsme úplně jiná, ale přesto jsme úplně stej-
né. Je pro mě moc důležitým člověkem a těším se na pokračování tohoto 
našeho nekonečného příběhu.
Každému člověku přeji mít někoho takového, jako je ona. Moje dlouhole-
tá kamarádka je a vždycky bude ta nejlepší ze všech a nikdy mi ji nikdo 
nenahradí.

Natálie Heinzelová, 2. K

Nicol Laudová, 3. PD

Dnes jsem se rozhodla povyprávět vám o mém nejlepším kamarádovi.  
V dnešní době se ani nemůžete divit, že můj nejlepší přítel je pes. Přece 
se říká, že pes je nejlepší přítel člověka. A ani se není čemu divit. Pes vás 
nezradí, nepomluví, ani neokrade. 
Našeho psíka asi pře deseti lety donesla moje mamka v podobně černého 
huňatého klubíčka. Co to máš, mami?” ptali jsme se s bratry. „Štěně, děti, 
štěně.“ Pamatuji si to dodnes, jako by to bylo včera. Byli jsme velmi nadšení 
a od štěněte jsme se toho večera nehnuli téměř ani na krok. Další den byl 
čas konečně popřemýšlet nad jménem našeho nového přírůstku do rodi-
ny. Padlo hodně nápadů. Už ani nevím, kdo to byl, někdo přišel se jménem 
Kuba. A bylo vyhráno. 

NEJLEPŠÍ KÁMOŠ

Nedám na našeho Kubu dopustit. Je to opravdu velký mazlík a kapánek 
uštěkaný rošťák, i když je už v pokročilém věku. Pořád se na nás směje  
a lumpačí, jako kdyby byl stále mladý. Ovšem jednu věc se mu nelze upřít. 
V nelehkém období byl snad jediným členem rodiny, který tu pro mě byl 
pořád a jako jediný mě vyslechl bez jakýchkoli výhrad. Prostě si ke mně 
sedl či lehl a byl u mě s pohledem: „Povídej, já si tě rád vyslechnu.“ I němá 
tvář je schopná uklidňující komunikace. 

Michaela Citová, 2. K

Filip Javůrek, 3. PD 

Každý, kdo nežije zcela pod kamenem, ho má, měl, nebo to alespoň tvrdí. 
Někdy přátelství vydrží roky, někdy jen pár měsíců nebo týdnů. Méně se už 
mluví o tom, jak se toto pouto může rozpadnout a zaniknout. Stává se to, 
občas se s tím nedá nic udělat a občas prostě jen nechceme.
Skoro za vším, co souvisí s přátelstvím nebo kamarádstvím, stojí důvě-
ra, hlavní pilíř všech emocionálně založených vztahů. Představte si, že 
se s nejlepším kamarádem domluvíte, že zajdete na kávu nebo do kina  
a všechno vypadá na skvěle strávený čas. Jenže. To že vy někoho považu-
jete za kamaráda, ještě neznamená, že tak smýšlí i on. A máme tady prob- 
lém. Dřív nebo později to vypluje na povrch. Je jedno, jestli se vymluví na 
to, že nemá peníze, že nesouhlasí s výběrem filmu a radši zůstane doma, 
nebo přijde s tragickým důvodem typu: „Sestře umřela kočka, nemůžu, 
sorry. A nebudu moct ani příští týden, možná umře i ta druhá.“ Škoda, že to 
vždy chvilku trvá, než nám spadnou růžové brýle a přiletí facka od reality, 
která bude ještě chvilku bolet.
Na druhou stranu, ne pokaždé jsme my ty oběti. Občas si za to můžeme 
sami. Důvod? Drby. Často se stane, že se od společného kamaráda nebo 
známého dozvíte něco, co mnohdy není pravda. Aha, takže ona tvrdí, že 
se mnou není rozumná řeč, jo?! Že neumím nic jiného než si stěžovat, že mi 
umřela oblíbená postava ze seriálu, jo?! Jestli s tím měla problém, proč to 
řešila se všemi, jen ne se mnou? Občas si umíme udělat vlastní závěry bez 
toho, aniž bychom to měli potvrzené. Drby a pomluvy umí taky pořádně 
bolet.
Život se žene jako voda a je mu úplně ukradené, že vy žijete v bodě A,  
a váš kamarád se stěhuje do bodu B. Bránit mu v tom nemůžete. Chvíli to 
jde, odloučení bolí, ale je snesitelné díky zprávám a několikahodinovým te-

lefonátům. Jenže pak do toho vlítne práce, rodina a miliony dalších výmluv, 
až se z každodenních zpráv stane jedna za půl roku, až nakonec zmizí 
úplně. Čí to byla chyba? Obou. Pak se už jen můžete utěšovat tím, že to 
tak mělo být, že to tak bylo psáno ve hvězdách a že s tím nešlo nic dělat.
Mohla bych vyjmenovat ještě pár důvodů, ale s těmi už nemám zkušenos-
ti. Na závěr bych asi jen dodala, že komunikace a důvěra je základ a bez 
ochoty z obou stran to fungovat nebude. 

Adéla Čermáková, 3. TG

Ondřej Prouza, 3. PD

Kateřina Hradská, 4. PD

A UŽ SE BĚŽ UČIT!

MOJE NEJLEPŠÍ KAMARÁDKA

NEJLEPŠÍ KÁMOŠ/KÁMOŠKA
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1. Kolikrát se myjí vlasy v kadeřnictví?

a) 1x
b) 2x
c) 3x

2. Z čeho jsou vyrobeny kadeřnické nůžky?

a) nerezová ocel
b) železo
c) plast

3. K čemu slouží efilační nůžky

a) k rozdělování vlasů
b) k prostříhání vlasů
c) k zastřihnutí konečků

4. V jakých letech byla pokládaná vlna nejoblíbenější?

a) 50. léta
b) 90. léta
c) 30. léta

5. Doba působení barvy na vlasech?

a) podle značky výrobce
b) 40 minut
c) 10 minut

6. Jak často si mýt vlasy doma?

;a) každý den 
b) 3x za týden
c) podle potřeby a maštění vlasů

7. Jak často se mění žiletka v břitvě?

a) každý den
b) po každém zákazníkovi
c) 2x za týden

8. Co dělat, když se v kadeřnictví objeví vši?

a) šílet
b) neřešit to
c) zákazníkovy to sdělit a zavřít kadeřnictví

9. Čím zafixujeme konečný dámský účes?

a) nezafixujeme
b) podle volby zákazníka
c) tužidlem

10.Která část kadeřnického procesu je nejčastěji doprovázena použi-
tím chemikálií?

a) barvení vlasů
b) umývání vlasů
c) stříhání vlasů

Šárka Pavlovičová, 2. K

1. Čím je tvořena TF pro ofset?

a) Hliník s nánosem fotopolymeru
b) Hořčík s nánosem gumy
c) Cín s žádným nánosem

2. Co je to latentní obraz?

a) černobílý obraz
b) obraz v barvách CMYK
c) neviditelný obraz

3. Co je tiskovou formou pro sítotisk?

a) kovový rám, lidské vlasy, materiál
b) sítotiskový rám, sítotisková tkanina a obrazotvorná
šablona
c) plastový rám, nit na síto, obraz na papíře

4. Jaké jsou výhody a nevýhody uzavřeného barevníku?

a) nevysychá a neodpařuje se barva
b) vysychá barva, mění svoje složení
c) odpařuje se barva a celá ztvrdne

5. Jak vypadá tisková forma pro klasický hlubotisk?

a)

b)

c)

6.Jak vypadá tisk z výšky?

a)

b)

c)

d)

7. Jak vypadá přenosu tlaku při tisku plocha proti ploše?

a)

b)

c)

Denisa Chrásková 2. T

jméno příjmení třída

Správné odpovědi: 1.b), 2. a), 3. b), 4. c), 5. a), 6. c), 7. b), 8. c), 9. b), 
10.a)

Správné odpovědi: 1. a), 2. c), 3. b), 4. a), 5. b), 6. c), 7. a)

ODBORNÝ KADĚŘNICKÝ TEST

SILVESTROVSKÝ PŘÍBĚH

13

1. Kolikrát se myjí vlasy v kadeřnictví?

a) 1x
b) 2x
c) 3x

2. Z čeho jsou vyrobeny kadeřnické nůžky?

a) nerezová ocel
b) železo
c) plast

3. K čemu slouží efilační nůžky

a) k rozdělování vlasů
b) k prostříhání vlasů
c) k zastřihnutí konečků

4. V jakých letech byla pokládaná vlna nejoblíbenější?

a) 50. léta
b) 90. léta
c) 30. léta

5. Doba působení barvy na vlasech?

a) podle značky výrobce
b) 40 minut
c) 10 minut

6. Jak často si mýt vlasy doma?

;a) každý den 
b) 3x za týden
c) podle potřeby a maštění vlasů

7. Jak často se mění žiletka v břitvě?

a) každý den
b) po každém zákazníkovi
c) 2x za týden

8. Co dělat, když se v kadeřnictví objeví vši?

a) šílet
b) neřešit to
c) zákazníkovy to sdělit a zavřít kadeřnictví

9. Čím zafixujeme konečný dámský účes?

a) nezafixujeme
b) podle volby zákazníka
c) tužidlem

10.Která část kadeřnického procesu je nejčastěji doprovázena použi-
tím chemikálií?

a) barvení vlasů
b) umývání vlasů
c) stříhání vlasů

Šárka Pavlovičová, 2. K

1. Čím je tvořena TF pro ofset?

a) Hliník s nánosem fotopolymeru
b) Hořčík s nánosem gumy
c) Cín s žádným nánosem

2. Co je to latentní obraz?

a) černobílý obraz
b) obraz v barvách CMYK
c) neviditelný obraz

3. Co je tiskovou formou pro sítotisk?

a) kovový rám, lidské vlasy, materiál
b) sítotiskový rám, sítotisková tkanina a obrazotvorná
šablona
c) plastový rám, nit na síto, obraz na papíře

4. Jaké jsou výhody a nevýhody uzavřeného barevníku?

a) nevysychá a neodpařuje se barva
b) vysychá barva, mění svoje složení
c) odpařuje se barva a celá ztvrdne

5. Jak vypadá tisková forma pro klasický hlubotisk?

a)

b)

c)

6.Jak vypadá tisk z výšky?

a)

b)

c)

d)

7. Jak vypadá přenosu tlaku při tisku plocha proti ploše?

a)

b)

c)

Denisa Chrásková 2. T

jméno příjmení třída

Správné odpovědi: 1.b), 2. a), 3. b), 4. c), 5. a), 6. c), 7. b), 8. c), 9. b), 
10.a)

Správné odpovědi: 1. a), 2. c), 3. b), 4. a), 5. b), 6. c), 7. a)

ODBORNÝ KADĚŘNICKÝ TEST

SILVESTROVSKÝ PŘÍBĚH

13

1. Kolikrát se myjí vlasy v kadeřnictví?

a) 1x
b) 2x
c) 3x

2. Z čeho jsou vyrobeny kadeřnické nůžky?

a) nerezová ocel
b) železo
c) plast

3. K čemu slouží efilační nůžky

a) k rozdělování vlasů
b) k prostříhání vlasů
c) k zastřihnutí konečků

4. V jakých letech byla pokládaná vlna nejoblíbenější?

a) 50. léta
b) 90. léta
c) 30. léta

5. Doba působení barvy na vlasech?

a) podle značky výrobce
b) 40 minut
c) 10 minut

6. Jak často si mýt vlasy doma?

;a) každý den 
b) 3x za týden
c) podle potřeby a maštění vlasů

7. Jak často se mění žiletka v břitvě?

a) každý den
b) po každém zákazníkovi
c) 2x za týden

8. Co dělat, když se v kadeřnictví objeví vši?

a) šílet
b) neřešit to
c) zákazníkovy to sdělit a zavřít kadeřnictví

9. Čím zafixujeme konečný dámský účes?

a) nezafixujeme
b) podle volby zákazníka
c) tužidlem

10.Která část kadeřnického procesu je nejčastěji doprovázena použi-
tím chemikálií?

a) barvení vlasů
b) umývání vlasů
c) stříhání vlasů

Šárka Pavlovičová, 2. K

1. Čím je tvořena TF pro ofset?

a) Hliník s nánosem fotopolymeru
b) Hořčík s nánosem gumy
c) Cín s žádným nánosem

2. Co je to latentní obraz?

a) černobílý obraz
b) obraz v barvách CMYK
c) neviditelný obraz

3. Co je tiskovou formou pro sítotisk?

a) kovový rám, lidské vlasy, materiál
b) sítotiskový rám, sítotisková tkanina a obrazotvorná
šablona
c) plastový rám, nit na síto, obraz na papíře

4. Jaké jsou výhody a nevýhody uzavřeného barevníku?

a) nevysychá a neodpařuje se barva
b) vysychá barva, mění svoje složení
c) odpařuje se barva a celá ztvrdne

5. Jak vypadá tisková forma pro klasický hlubotisk?

a)

b)

c)

6.Jak vypadá tisk z výšky?

a)

b)

c)

d)

7. Jak vypadá přenosu tlaku při tisku plocha proti ploše?

a)

b)

c)

Denisa Chrásková 2. T

jméno příjmení třída

Správné odpovědi: 1.b), 2. a), 3. b), 4. c), 5. a), 6. c), 7. b), 8. c), 9. b), 
10.a)

Správné odpovědi: 1. a), 2. c), 3. b), 4. a), 5. b), 6. c), 7. a)

ODBORNÝ KADĚŘNICKÝ TEST

SILVESTROVSKÝ PŘÍBĚH

 1. Kolikrát se myjí vlasy v kadeřnictví?
  a) 1x 
  b) 2x 
  c) 3x

 2. Z čeho jsou vyrobeny kadeřnické nůžky? 
  a) nerezová ocel  
  b) železo  
  c) plast 

 3. K čemu slouží efilační nůžky
  a) k rozdělování vlasů  
  b) k prostříhání vlasů  
  c) k zastřihnutí konečků 

 4. V jakých letech byla pokládaná vlna nejoblíbenější?
  a) 50. léta  
  b) 90. léta  
  c) 30. léta 

 5. Doba působení barvy na vlasech? 
  a) podle značky výrobce 
  b) 40 minut 
  c) 10 minut 

 6. Jak často si mýt vlasy doma?
  a) každý den 
  b) 3x za týden 
  c) podle potřeby a maštění vlasů

 7. Jak často se mění žiletka v břitvě?
  a) každý den  
  b) po každém zákazníkovi  
  c) 2x za týden 

 8. Co dělat, když se v kadeřnictví objeví vši?
  a) šílet 
  b) neřešit to 
  c) zákazníkovi to sdělit a zavřít kadeřnictví

 9. Čím zafixujeme konečný dámský účes?
  a) nezafixujeme 
  b) podle volby zákazníka 
  c) tužidlem 

 10. Která část kadeřnického procesu je nejčastěji doprovázena 
  použitím chemikálií? 
  a) barvení vlasů  
  b) umývání vlasů 
  c) stříhání vlasů

Šárka Pavlovičová, 2. K

1. Čím je tvořena TF pro ofset? 
 a) hliník s nánosem fotopolymeru  
 b) hořčík s nánosem gumy 
 c) cín s žádným nánosem

2. Co je to latentní obraz?
 a) černobílý obraz 
 b) obraz v barvách CMYK 
 c) neviditelný obraz

3. Co je tiskovou formou pro sítotisk?
 a) kovový rám, lidské vlasy, materiál 
 b) sítotiskový rám, sítotisková tkanina a obrazotvorná šablona 
 c) plastový rám, nit na síto, obraz na papíře

4. Jaké jsou výhody a nevýhody uzavřeného barevníku?
 a) nevysychá a neodpařuje se barva 
 b) vysychá barva, mění svoje složení 
 c) odpařuje se barva a celá ztvrdne

5. Jak vypadá tisková forma pro klasický hlubotisk?

 a)

 b)

 c)

6.Jak vypadá tisk z výšky?

 a)

 b)

 c)

 d) 

7. Jak vypadá přenosu tlaku při tisku plocha proti ploše?

 a)

 b)

 c)

Denisa Chrásková, 2. T

Doplňte literární kvíz a složte z označených písmen tajenku.
 
Moliére   L . . . . . . (5) 
J. London  B . . .  T . . . .                                  (8) 
E. Hemingway   S . . . . .  a  m . . .                                       (8) 
D. Defoe   R . . . . . . .  C . . . . .                     (1) 
A. Marshal  U .  z . . .  s . . . .  p . . .  k . . . . .                      (9) 
G. Boccaccio  D . . . . . . . .    (1) 
W. Shakespeare H . . . . .   (4) 
Ch. Dickens  O . . . . .  T . . . .   (3) 
M. Twain  D . . . . . . . . . . . .  T . . .  S . . . . . .                 (14) 
A. Dumas  T . .  m . . . . . . . .   (8) 
A. de Saint-Exupéry   M . . .  p . . . .  (6) 
J. W. Goethe  F . . . .    (2) 
K. May  V . . . . . . .                     (6) 
J. Swift   G . . . . . . . . .  c . . . .                   (2) 
E. M. Remargue  N .  z . . . . . .  f . . . . .  k . . .                   (11) 
J. Verne    P . .  n . . . .  v  b . . . . .                   (15) 
 
Tajenka zní:______________ 

Anežka Holáňová, 2. T

Magdalena.Tymelová, 2. PD

ODBORNÝ KADĚŘNICKÝ TEST

Správné odpovědi: 1.b), 2. a), 3. b), 4. c), 5. a), 6. c), 7. b), 8. c), 9. b), 10. a)

ODBORNÝ TEST – POLYGRAFIE

Správné odpovědi: 1. a), 2. c), 3. b), 4. a), 5. b), 6. c), 7. a)

LITERÁRNÍ KVÍZ

Tajenka zní: Mám rád literaturu

Anna Elizabeth Nechvílová, 2. PD

!!POZOR ZMĚNA!!
Nový e-mail pro zasílání zakázek pro velkoplošný tisk: digital@spsow.cz.
Platby zakázek pro žáky za digitální a velkoplošný tisk u paní Martiny Machkové (kancelář p. Šance).
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Grafický návrh obálky: Adriana Krejcarová 3. TG, sazba: kolektiv 3. TG, textová korektura: Mgr. Renata Lelková.
Tisk a knihařské zpracování: polygrafické dílny SPŠOW Velké Poříčí.

Daniela Brožková, 3. TG

Kamila Macková, 2. T

1. 
2. Tisk z hloubky.
3. Sloučenina, ze které se vyrábí litery.
4. Bezprocesní TF nevyžaduje ...
5. Obrázkový znak, který vyjadřuje slovní význam.
6. Jak se jmenuje válec, na kterém je připnuta TF?
7. Jak se nazývá mezera mezi slovy/ větami?
8. Nepřímý tisk z plochy
9. Pevný materiál, na který se tisknou samolepky.
10. Velká písmena abecedy.

Kamila Macková 2. T

Tajenka: 

KŘIŽOVKA

Jakým způsobem zafixujeme toner na potiskovaném materiálu?

Tisk z hloubky.

Sloučenina, ze které se vyrábí litery.

Bezprocesní TF nevyžaduje ...

Obrázkový znak, který vyjadřuje slovní význam.

Jak se jmenuje válec, na kterém je připnuta TF?

Jak se nazývá mezera mezi slovy/větami?

Nepřímý tisk z plochy

Pevný materiál, na který se tisknou samolepky.

Velká písmena abecedy.

Tajenka zní: Polygrafie


